

Title (en)
Door handle fitting.

Title (de)
Griffbeschlag.

Title (fr)
Dispositif de montage pour poignée de porte.

Publication
EP 0330937 A2 19890906 (DE)

Application
EP 89102816 A 19890218

Priority
DE 8802929 U 19880304

Abstract (en)

A fitting (10), especially for window handles, has an approximately rectangular stop body (14), with a centrally arranged bush (22) as a rotary bearing for the handle neck (26) receiving an actuating square (28). Fixed in terms of rotation in the interior (54) of the stop body is a spring insert (34) which surrounds engageably and disengageably, at least at two circumferential points located opposite one another in the longitudinal direction (L), a disc body (30) connected fixedly in terms of rotation to the square (28). A flat carrier (36) of the spring insert, through which the square passes free of rotation, merges on diametrically opposite sides into two angled leg parts (38). These have inwardly active, for example trapezoidal catch projections (44) in the middle of a connecting web (42) between in each case two legs (40). Two supporting webs (62) with thickened ends (64) can come to bear next to bosses (18). Between the handle neck (26) and the rotary-bearing bush (22) is arranged a sliding bush (70) with a radially projecting spring flange (72) which can be subdivided on the circumference, for example into in each case four axial supporting springs (74) and sliding segments (76). <IMAGE>

Abstract (de)

Ein Beschlag (10) insbesondere für Fenstergriffe hat einen etwa rechteckigen Anschlagkörper (14), mit einer mittig sitzenden Buchse (22) als Drehlager für den einen Betätigungs-Vierkant (28) aufnehmenden Griffhals (26). Im Inneren (54) des Anschlagkörpers ist drehfest eine Feder-Einlage (34), die einen mit dem Vierkant (28) drehfest verbundenen Scheibenkörper (30) ein- und ausrastbar umschließt, zumindest an zwei einander in Längsrichtung (L) gegenüberliegenden Umfangsstellen. Ein von dem Vierkant drehfrei durchsetzter flacher Träger (36) der Feder-Einlage geht an diametral gegenüberliegenden Seiten in zwei abgewinkelte Schenkelteile (38) über. Diese haben einwärts wirksame, z.B. trapezförmige Rastvorsprünge (44) in der Mitte eines Verbindungssteges (42) zwischen je zwei Beinen (40). Zwei Stützstege (62) mit verdickten Enden (64) können neben Nocken (18) zur Anlage kommen. Zwischen dem Griffhals (26) und der Drehlager-Buchse (22) sitzt eine Gleitbuchse (70) mit einem radial ausladenden Federflansch (72), der am Umfang in z.B. je vier axiale Stützfedern (74) und Gleitsegmente (76) unterteilt sein kann.

IPC 1-7

E05B 3/06

IPC 8 full level

E05B 3/06 (2006.01)

CPC (source: EP)

E05B 3/06 (2013.01); **E05B 15/0053** (2013.01)

Cited by

EP0427216A3; US2010225129A1; US8733806B2; EP0791703A1

Designated contracting state (EPC)

BE DE GB NL

DOCDB simple family (publication)

DE 8802929 U1 19880511; DE 58903061 D1 19930204; EP 0330937 A2 19890906; EP 0330937 A3 19900725; EP 0330937 B1 19921223

DOCDB simple family (application)

DE 8802929 U 19880304; DE 58903061 T 19890218; EP 89102816 A 19890218